



## TEAMSTERS CANADA RAIL CONFERENCE CONFERENCE FERROVIAIRE DE TEAMSTERS CANADA

---

### TCRC CTY NATIONAL NEGOTIATION COMMITTEE

J. M. Robbins  
General Chairman

D. Joannette  
General Chairman

J. Holliday  
General Chairman

R.S. Donegan  
General Chairman

### NEGOTIATION UPDATE #10

28 May 2017

Brothers and Sisters:

By now you have likely seen the message from Mr. Cory. That message was probably intended for a different audience. It serves no purpose to point fingers or blame CN. Instead, we rely on the facts.

This Company averaged over \$3 Billion Profit each year since the last CTY agreement came into force. They are seeking concessions. There is no need for them. They just want them. We do not believe it will provide the "efficiencies" they claim. Instead, it will result in job losses and the remaining people working longer hours. We know this and the membership knows this. CN is trying to convince the public otherwise.

The people of this Country and, quite frankly, the Government of this country should be outraged that this extremely profitable corporate citizen is seeking concessions in order to increase share value and send more profits to the investors. The Company knows they can't justify these concessions to the Union. They are hoping to convince an arbitrator.

Our members work hard and are paid well. They pay into CPP/QPP and taxes. A lot of taxes. Each cut reduces the tax base that supports Canadian infrastructure, health care and the benefits every other citizen of this Country relies on.

Cutting more jobs hurts everyone.

Confrères, consœurs,

À l'heure actuelle, vous avez sans doute vu passer le message de M. Cory — un message qui fut probablement destiné à un autre public. Ce serait inutile d'essayer de montrer le CN du doigt. Nous nous fierons plutôt aux faits.

En moyenne, le CN a enregistré des profits de plus de 3 milliards \$ chaque année depuis l'entrée en vigueur de la dernière convention collective des chefs et agents de trains. L'entreprise tente maintenant de soutirer des concessions alors qu'elle n'a pas du tout besoin de le faire. Pire encore, ces concessions ne rendront pas l'entreprise plus efficace. Elles entraîneront plutôt des pertes d'emploi tout en forçant les gens à travailler encore plus longtemps. Nous le savons et les membres le savent. Le CN essaie de convaincre le public autrement.

La population canadienne et le gouvernement devraient s'indigner de voir cette entreprise extrêmement profitable s'attaquer au bien-être de ses employés dans le but de faire grimper la valeur de leurs actions à la bourse et remettre encore plus de profits à leurs investisseurs. L'entreprise sait qu'elle ne peut justifier un tel comportement devant le syndicat. Or, ils espèrent pouvoir convaincre un arbitre.

Nos membres travaillent avec acharnement et sont bien payés. Ils cotisent au RPC ou au RRQ et sont de (très) bons contribuables. Le comportement de cette entreprise va sabrer l'assiette fiscale sur laquelle reposent nos infrastructures, notre système de santé et tous les autres services dont dépendent les citoyens canadiens.

Supprimer des emplois, ça fait mal à tout le monde.

In Solidarity,



---

J.M. Robbins, General Chairman



---

R.S. Donegan, General Chairman



---

D. Joannette, General Chairman



---

J. Holliday, General Chairman